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Zapisnik sa sastanka UO programa EU PRO Plus

I. Dnevni red

9:45 Okupljanje učesnika

10:00 Dobrodošlica i uvodna izlaganja
Predsednik Upravnog odbora iz Ministarstva za evropske integracije
Predstavnik/ca Delegacije Evropske unije u Srbiji
Ostali članovi Upravnog odbora

10.20 Prezentacija napretka EU PRO Plus programa sa Izveštajem za treći kvartal 2022.
Olivera Kostić, Menadžerka programa EU PRO Plus

10.50 Prezentacija rezultata Javnog poziva za nabavku opreme i uvođenje usluga za
preduzetnike-ce, mikro i mala preduzeća

Enis Ujkanović, Menadžer sektora za mala i srednja preduzeća EU PRO Plus programa

11.15 Diskusija i glasanje

12:00 Ostalo

12:30 Kraj sastanka
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II. Dobrodošlica i uvodna izlaganja

Luka Pivljanin, viši savetnik u Ministarstvu za evropske integracije je istakao važnost sastanaka
Upravnog odbora kao foruma za diskusiju, navodeći da je program započet u posebnoj situaciji
tokom pandemije gde je fokus bio na podršci zdravstvu. Grant šeme koje je program do sada
sprovodio sada će biti dodatno osnažene integralnim pristupom razvoju koji se uvodi kroz program
EU PRO Plus.

Ana Stanković, projektni menadžer u Delegaciji Evropske unije (EU) u Srbiji je pohvalila učešće
svih institucija koje predstavljaju Upravni odbor (UO) programa EU PRO Plus na sastanku, i istakla
važnost redovne razmene informacija o sprovođenju i rezultatima programa.

Marko Vujačić, šef programa UNOPS je ocenio 2022. kao uspešnu godinu u kojoj se program
vratio u planiranu dinamiku sprovođenja i dodao da u narednih šest meseci treba da se realizuju
preostali javni pozivi kao i velika grant šema od deset miliona evra za integralne projekte, a za to će
biti važna i podrška, smernice i konsultacije Upravnog odbora. Govoreći o temi sastanka, Vujačić je
pomenuo značaj evaluacije prve faze poziva za projekte poslovne infrastrukture kao i ozbiljan rad
tima za mala i srednja preduzeća koji je radio evaluaciju Javnog poziva za mikro i mala preduzeća.

Sandra Nedeljković predstavnica Ministarstva za javna ulaganja (MJU) je dodala da MJU koristi
svoje učešće u različitim radnim grupama u koje su uključene LSU koje pokriva program, da
promoviše aktivnosti EU PRO Plus-a i ohrabre ih da učestvuju. Posebno bitna je novoformirana
grupa za Integralni razvoj juga Srbije, koja zajedničkim radom ubrzava procese koji se tiču
infrastrukture, turizma, obrazovanja i zdravstva a sve u cilju integralnog pristupa. Dve grupe
Ovčarsko Kablarska i Jug Srbije sa ovim pristupom su već dale rezultate.

III. Prezentacija napretka programa sa Izveštajem za treći kvartal 2022.

Olivera Kostić, menadžerka EU PRO Plus programa kratko je predstavila istoriju intervencije
usmerene na lokalni razvoj i rast teritorije sa 25 na 99 lokalnih samouprava (LSU), a prisustvo velikog
broja institucija u UO ocenila je kao značajnu podršku aktivnostima i sprovođenju programa.
Osvrnula se na činjenicu da je program u fazi intenzivnog sprovođenja, obzirom da je u toku
sprovođenje skoro 80 projekata, a 23 projekta koji se tiču podrške zdravstvenim institucijama kroz
angažovanje medicinskih i nemedicinskih radnika je već završeno. Uz to, kao odgovor na do sada
sprovedene javne pozive dobijeno je blizu 900 aplikacija što ukazuje na relevantnost aktivnosti EU
PRO Plus-a i veliku potrebu za ovakvom vrstom podrške.

Govoreći o Rezultatu 1 - Poboljšano planiranje razvoja i uvođenje koncepta integralnih teritorijalnih
investicija (ITI) na nacionalnom nivou je urađena komparativna analiza šest zemalja Evropske unije,
koja daje korisne informacije za mogući budući put Srbije u oblasti integralnog razvoja o kome će
odluku da donesu nacionalne institucije, a program će se u daljem radu oslanjati na ovaj dokument.
Luka Pivljanin je dodao da je slična analiza rađena i na nacionalnom nivou u okviru Akcionog plana
za Poglavlje 22, a koja je dala primere kao i nova rešenja na osnovu koje će se predložiti najbolja
rešenja za Srbiju.

Olivera Kostić je dodala da je još u okviru Rezultata 1 na lokalnom i regionalnom nivou postignut
veliki pomak - izabrano je 12 teritorija koje pokrivaju 31 lokalnu samoupravu, urađena je
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kontekstualna analiza, a analiza podataka prikupljenih iz 31 LSU na različute teme se privodi kraju.
LSU i RRA su pokazale veliku zainteresovanost za temu, o čemu govori i prisustvo skoro 300 učesnika
na održanim treninzima. U narednom periodu biće organizovani okrugli stolovi kako bi se
predstavile analize za svih 12 teritorija.

Katarina Obradović-Jovanović, pomoćnica ministra privrede nominovala je temu nadležnosti
odnosno razliku između mandata o integralnom razvoju propisanim Zakonom o regionalnom
razvoju i stvarnoj praksi. Ministarstvo privrede je još uvek nadležno za regionalni razvoj, a
prošlogodišnja revizija je donela preporuku da aktivnosti moraju ili da se usklade sa postojećim
zakonom ili da se zakon revidira. Trenutno je integralni razvoj pored ovog zakona delom pokriven i
Zakonom o javnim politikama, aktivnostima grupe vezane za Poglavlje 22, kroz EU PRO Plus se
sprovodi neki novi pristup integralnom teritorijalnom razvoju, dok se RRA nadaju sredstvima i
spremne su da sarađuju. Ovakvo stanje stvara konfuziju, ali i dovodi u pitanje relevantnost i
primenljivost i verodostojnost strateških dokumenta. Sve to čini da ima mnogo aktera u istoj temi sa
različitim pristupima i ovaj forum treba da razmotri mehanizme koordinacije kako se ne bi izgubilo
na efikasnosti različitim pristupima.

Olivera Kostić je dodala da je ovo prepoznat rizik koji je diskutovan sa velikim brojem partnera
uključujući i Stalnu konferenciju gradova i opština (SKGO), LSU i RRA, kao i Republički sekretarijat za
javne politike (RSJP), i da je koordinacija preko potrebna te će stoga program nastaviti da bude u
stalnom kontaktu sa Sekretarijatom i redovno informiše sve zainteresovane strane o programskim
aktivnostima.

Viktor Veljović, menadžer Sektora za razvijanje kapaciteta je pojasnio da teritorijalne strategije
po Zakonu o planskom sistemu spadaju u dokumente sub-nacionalnih javnih politika. Međutim što
se tiče zakonski propisanog sadržaja dokumenata, tu postoje odstupanja koja se moraju
prodiskutovati sa RSJP-om. Direktive koje se odnose na sadržaj teritorijalnih strategija je EU usvojila
u junu 2021. godine, dok je Zakon o planskom sistemu donet 2019. godine. Program je u dogovoru
sa MEI predložio sastanak sa Sekretarijatom u januaru 2023. godine, na kojem bi se razgovaralo o
usklađivanju strategija.

Sandra Nedeljković je na primeru evropskog projekata koji se odnosi na obnovu nakon poplava,
smanjenje rizika i civilnu zaštitu, i u okviru koga LSU imaju obavezu da izrade neka niža hijerarhijska
dokumenta, navela kako one LSU koje su uključene u različite projekte, sarađuju sa SKGO, nemaju
problema da primene zakonski okvir, odnosno, da proizvode dokumenta potrebna na lokalnom
nivou jer razumeju metodološki pristup i imaju kapacitete za to. Zato je jačanje kapaciteta na lokalu i
subnacionalnom nivou jako važno, posebno u uvođenju multidiscipliarnosti u planiranje umesto
fokusa na specifične oblasti rada.

Slavica Kujundžić, samostalni savetnik - inspektor socijalne zaštite Odeljenja za socijalnu
zaštitu iz Ministarstva za rad, zapošljavanje, boračka i socijalna pitanja se složila sa ovom
procenom, i podvukla velike razlike u znanju među postojećim kadrom od kojih se očekuju da
realizuju projekte te da je osnaživanje kadrovskog potencijala ključno.

Ivan Milivojević, zamenik generalnog sekretara Stalne konferencija gradova i opština (SKGO)
je istakao da SKGO u okviru Exchange 6 programa radi na projektima koji obuhvataju izradu planova
razvoja u 12 LSU, deset srednjoročnih planova, devet LSU radi na izradi kapitalnih budžeta, a
početkom 2023. će biti objavljen i novi poziv za ove tri oblasti. Kapaciteti na lokalu se razlikuju po
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LSU, i dodao da je sa programom EU PRO Plus već dogovoren pristup koordinacije u aktivnostima, i
to specijalno po pitanju ITI i SUD inicijative, kako bi se izbeglo opterećenje kapaciteta LSU korisnica.

Sanja Putnik pomoćnica ministra državne uprave i lokalne samouprave primetila je da je odliv
kadrova koji radi na evropskim integracijama i IPA fondovima dugoročan problem u svim sektorima
pa i u samim ministarstvima. Pivljanin je dodao da postoji potreba za uspostavljanjem sistema koji
bi kadrove koji se bave IPA fondovima uključio i u temu strukturnih fondovova i podvukao da
uključivanjem više opština u zajedničke aktivnosti kroz teritorijalne inicijative podstičemo da gradovi
sa većim kapacitetoma inicijalno preuzmu više zadataka a da LSU sa manjkom kapaciteta u tom
procesu osnaže svoje kapacitete.

Sandra Nedeljković je dodala da instrument za to postoji i da je to Zakon o lokalnim
samoupravama i međuopštinskoj saradnji koji daje osnovu da više opština kroz međuopštinsku
saradnju napravi zajedničku službu a Katarina Obradović - Jovanović je dodala da ne treba stvarati
nove mehanizme i institucije pored postojećeih 17 regionalnih razvojnih agencije, sa oko 200
zaposlenih koje predstavljaju važan resurs u dopuni LSU kapaciteta naročito zato što RRA imaju
obavezno finansiranje od strane LSU.

Olivera Kostić je napomenula da će razvoj i sprovođenje strategija, koji uključuju i LSU i RRA biti kao
pilot projekat dobar pokazatelj efikasnosti trenutnog sistema, i da će program podeliti naučene
lekcije iz procesa izrade strategija. U okviru Rezultata 2 koji se tiče ekonomskog razvoja a koji
obuhvata najveći broj aktivnosti, dodeljeno je 16 grantova organizacijama za podršku poslovanju
(OPP) koje uključuju regionalne razvojne agencije, poslovna udruženja, privredne komore i naučno
tehnološke parkove. Do sada su postignuti značajni rezultati, preko 200 malih i srednjih preduzeća je
ostvarilo korist od ovih aktivnosti koje OPP sprovode, uključujući skoro 60 događaja i treninga. Ova
aktivnost je dosta raznorodna, sa raznim temama koje OPP pokrivaju a koje će biti predstavljene u
godišnjem izveštaju.

Sprovedena je i prva faza poziva za projekte poslovne infrastrukture tokom koje je 58 lokalnih
samouprava apliciralo za sredstva. Evaluacija je sprovedena u skladu sa kriterijumima Javnog poziva,
a u proces su, u ulozi posmatrača, uključeni predstavnici Ministarstva privrede i Razvojne agencije
Srbije. Interesovanje za ovu vrstu podrške je jako veliko a činjenica da je vrednost projekata koji
učestvuju u drugoj fazi poziva tri puta veća od raspoloživih sredstva od 4,8 miliona evra predstavlja
rizik. Obzirom da se najmanji broj dobijenih aplikacija odnosi na izradu tehničke dokumentacije
(ukupno 9), a poznato je da mnoge LSU nemaju spremnu tehničku dokumentaciju za prioritetne
projekte, zaključeno je da bi bilo korisno da se podrška LSU u izradi tehničke dokumentacije dodatno
stimuliše, kroz mogućnost konkurisanja sa većim brojem projekata, što u okviru ovog Javnog poziva
nije bilo dozvoljeno.

Luka Pivljanin je dodao da za projekte iz domena turističke infrastrukture u procenu projekata
treba uključiti i Ministarstvo omladine i turizma (MOT) koje zasigurno ima detaljnije informacije o
predloženim inicijativama. U tu svrhu predložen je zaseban sastanak MT i programa. Predstavnik
Ministarstva omladine i turzima, Aleksandar Radovanović je potvrdio zainteresovanost za
projekte ekonomske infrastructure u oblasti turizma i ukazao da će MOT potvrditi članove Upravnog
odbora EU PRO Plus nakon završetka reorganizacije.

Katarina Obradović - Jovanović primećujući različitu geografsku zastupljenost učešća LSU i drugih
korisnika u javnim pozivima predložila je da se ispita korelacija između zrelosti i postojanja
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starteških dokumenata i učešća odnosno ne učešća u pozivu. Olivera Kostić se složila da program
izradi i sa UO podeli mini analizu ovih podataka.

Ana Stanković, projektni menadžer iz Delegacije Evropske unije (DEU) u Srbiji je ukazala na
važnost davanja povratnih informacija lokalnim samoupravama koje neće biti pozvane da predaju
pune aplikacije kako bi znale na čemu treba da porade kako bi bili spremni za neki naredni poziv.
Takođe, lokalnim samoupravama koje nisu učestvovale treba da se skrene pažnja da je odsustvo
njihove prijave primećeno kako bi se podstakli da učestvuju u drugim pozivima.

Olivera Kostić je sumirala i progres u okviru Rezultata 3 koji se tiče socijalne kohezije i inkluzije. Od
odobrenih 34 projekata lokalne infrastrukture, sprovođenje 33 projekta napreduje, dok je Vranje
odustalo na samom početku. Građevinska sezona je povoljna, i građevinski radovi su u toku na 21
lokaciji, dok ostale lokalne samouprave završavaju proces nabavke. Par projekata je, za sada u
kontrolisanom, kašnjenju prouzrokovanom lošim kvalitetom tehničke dokumentacije ili
poteškoćama u procesu javnih nabavki. Odgovarajući na pitanje Slavice Kujundžić kako je program
adresirao probleme razlika u planiranom i stvarnom budžetu infrastrukturnih projekata nastalih
usled poremećaja na tržištu, Kostić je objasnila da su u slučaju projekata lokalne infrastrukture, koji
su inicirani nakon početka globalne krize, lokalne samouprave bile ohrabrene da predvide
eventualna povećanja budžeta pre podnošenja aplikacija, te da su za javne nabavke koje su završene
odstupanja od predviđenih budžeta minimalna. Ukoliko dođe do povećanja budžeta, prema
uslovima Javnog poziva, razlika u ceni bi morala da ide na teret lokalnih samouprava.

Luka Pivljanin je dodao da je ovo realan rizik u svim programima koji se bave infrastrukturom i da
su do sada rešenja tražena od slučaja do slučaja te da institucionalizovani mehanizam trenutno ne
postoji dodavši da je važno da UO bude obavešten ako dođe do takvih situacija i ako bude u prilici
da pomogne.

Olivera Kostić je zatim predstavila rezultate Javnog poziva za za unapređenje socijalnih usluga gde
je od 90 pristiglih odabrano 20, a nakon kadrovskih problema unutar dva odabrana projekta
(opština Ražanj i Udruženje za pomoć licima sa invaliditetom iz Kuršumlije), ugovoreno je 18
projekata. Trenutno je u toku ugovaranje sa dva projekta sa rezervne liste (opština Tutin i opština
Bela Palanka) dok je za odabrane projekte, koji u traju do 15 meseci, održan orijentacioni sastanak.
U okviru ovog rezultata na početku programa pružena je i podrška za borbu protiv kovida 19 kada je
isporučena medicinska i medicinska oprema i sprovedena 23 granta sa zdravstvenim institucijama,
koji su uključili angažovanje 194 zdravstvenih radnika u periodu od devet meseci, od kojih je jedan
broj, uglavnom lekara, ostao da radi.

U narednom periodu pred Programom je druga faza javnog poziva za projekte poslovne
infrastrukture, odabir, ugovaranje i sprovođenje projekata, kao i objavljivanje poziva za unapređenje
usluge koje LSU pružaju privredi i uvođenje Geografskih informacionih sistema, preduzetnišvo
mladih i žena i sprovođenje stručne prakse. Prvi nacrti strategija bi trebalo da budu završeni do maja
2023. godine. Ključni rizici u sprovođenju su kratak programski ciklus od 3.5 godine koji je dodatno
opterećen odloženim formiranjem Vlade, promenama i ograničenim kapacitetima LSU, nedostatkom
koncenzusa oko održavanja treninga i sastanaka, kao i globalnom krizom. U 2022. godini potrošeno
je 12 miliona evra dok je za iduću godinu, tokom koje će preko 200 projekata biti u implementaciji,
namenjeno više od 10 miliona evra.

Luka Pivljanin je sugerisao da se u pogledu izveštavanja Program više fokusira na rezultate i
predstavljanje koristi za krajnje korisnike, i da se na jednostavan način prikaže šta program radi. Kao
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odgovor na Pviljaninovo pitanje o uticaju kursnih razlika na programski budžet Olivera Kostić je
odgovorila da je uticaj znatan i da je program na gubitku dokle god se troši trenutna, druga tranša, i
da očekuje da se situacija poboljša tokom drugog kvaratala 2023.

IV. Prezentacija rezultata Javnog poziva za nabavku opreme i uvođenje
usluga za preduzetnike/ce, mikro i mala preduzeća

Enis Ujkanović, Menadžer sektora za mala i srednja preduzeća EU PRO Plus programa je
predstavio proces objavljivanja i promovisanja kao i mehanizam procene aplikacija primljenih za
Javni poziv za nabavku opreme i uvođenje usluga za preduzetnike/ce, mikro i mala preduzeća. Posle
inicijalnog procesa (maj-jun), procene 610 pristiglih aplikacija iz 85 LSU ukupne vrednosti preko 20
miliona evra (vrednost EU traženih sredstava preko 15 miliona evra), u 62 LSU sprovedene su 204
terenske posete (oktobar-novembar) prijavljenih projekata koji su prošli inicijalnu procenu. Na kraju
ukupnog procesa procene aplikacija za finansiranje je preporučeno 124 preduzeća iz 46 LSU i to u
dva LOTa ukupne vrednosti 3,8 miliona evra, dok je 28 projekata na rezervnoj listi. Ukupno je oko 40
posto predloženih preduzeća u ruralnim sredinama, dok je uspešnost aplikacija 27% (25 % LOT1 /
19% LOT2). Prosečna vrednost granta je 23.000 dolara, odnosno 25.000 dolara za LOT 1 i 19.000
dolara za LOT 2.

U periodu od narednih devet meseci, tokom sprovođenja projekta, očekuje se otvaranje 271 novih
radnih mesta sa dugoročnim potencijalom za zapošljavanje od 400 radnih mesta u naredne tri
godine. Kao što će se realni uticaj podrške na dobrobit preduzeća koja su podržana tokom
prethodnog EU PRO programa moći da se izmeri tek krajem 2023. godine kada bi bilo korisno uraditi
analizu povrata na investiciju kako bi se ocenio uticaj ovakve EU podrške. Po biznis planovima
očekuje se prosečno godišnje povećanje prihoda preduzeća od deset miliona evra a izvoza za 3,3
miliona.

Odgovarajući na pitanje Ane Stanković kako je u terenskim posetama izbegnuta subjektivnost
evaluatora, Ujkanović je objasnio da su terenske posete organizovane u strogo kontrolisanim
uslovima. Prvo, svi predlozi projekata su najpre prošli tehničku evaluaciju tokom koje su evaluatori
notirali potencijalne rizike i specifične potrebe za proveru podataka. Dalje, u svaku terensku posetu
je išlo po najmanje dva evaluatora, a povratne informacije sa terenskih poseta su diskutovane na
sastancima Komisije za evaluaciju. Takođe je tokom celog procesa primenjivano pravilo da evaluatori
ne učestvuju u evaluaciji preduzeća iz mesta u kojima rade, pa su npr. kolege iz Novog Pazara
obilazile preduzeća u Nišu, i obrnuto.

Dalje je Katarina Obradović - Jovanović pitala da li je tokom prethodnog programa bilo problema u
praćenju i otvaranju novih radnih mesta. Enis Ujkanović je pojasnio da je postojala bojazan u
prethodnom programu da će tokom Kovid-19 krize biti otkazivani grantovi ili zatvarana preduzeća,
što se nije desilo, dobrim delom i zbog nove opreme nabavljene preko EU PRO-a. Državna
subvencija za minimalne zarade zaposlenih je omogućila i otvaranje novih radnih mesta, tako da je
kroz 203 preduzeća zaposleno 586 ljudi.

Takođe je rečeno da u dostavljenim predlozima projekata, prema Javnom pozivu, nisu tražene
fakture ni ponude jer Program detaljno prati proces nabavke u implementaciji, ali su preduzeća po
programskoj preporuci, uračunala moguć porast cena opreme.
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Nakon odobrenje Upravnog odbora, svaki aplikant će biti kroz personalizovani mejl obavešten o
rezultatima, sa razlozima neprolaženja i instrukcijama za dalje korake za ona preduzeća koja su
prošla i koja treba da podnesu aplikacioni formular na engleskom jeziku kao i prateću
dokumentaciju koja svedoči o plaćanju poreza. Katarina Obradović - Jovanović je predložila da se
pisma o obaveštavanju korisnika o uspesima na konkursu budu dvofazna. Tačnije da se u prvoj
verziji pisma obaveste o rezultatima javnog poziva EU PRO Plus-a a da se preostalim kvalitetnim
projektima najavi još jedan mejl sa informacijama o drugim izvorima finansiranja, odnosno
postojećim nacionalnim programima.

Enis Ujkanović je rekao da su za EU PRO Plus konkurisala i neka preduzeća koja nisu prošla u
pozivu prethodog EU PRO programa, što ukazuje na poverenje u sam proces kao i da su neka
preduzeća naučila lekcije iz konkurisanja za prethodni program. Kako je zaključio postoje brojne
naučene lekcije koje će program da podeli sa Ministarstvom privrede i drugim zainteresovanim
učesnicima, te da za to treba organizovati poseban sastanak sredinom januara.

Katarina Obradović - Jovanović je predložila i zvanično obeležavanje dodele bespovratne pomoći
novim korisnicima sa čim su se složili predstavnici DEU i MEI uz dogovor da program koordiniše
usklađivanje termina.

Luka Pivljanin je dodao da je, obzirom na značajnu dostupnu podršku dostupnu kroz IPARD
programe, bitno da se u sličnim pozivima svi proizvođači iz sektora prehrane upućuju na IPARD
fondove. Takođe, kako bi omogućili veći broj prijava i bolju geografsku pokrivenost treba razmotriti
kriterijume koje bi doprineli da se aktiviraju one teritorije koje se prijavljuju u manjoj meri. Potrebno
je takođe razmotriti i dužinu trajanja same šeme uz razumevanje da sam proces i terenske posete
zahtevaju vreme i nameću ograničenja i izazove. Takođe treba razviti mehanizam koji bi mogao da
identifikuje dobru ideju u loše napisanoj aplikaciji. Olivera Kostić je zaključila da je ovo je pitanje
izgradnje kapaciteta za pisanje projekta, odnosno zadržavanje kadrova koji ima kapacitet da ovo
znanje prenesu na lokalu, ističući i ulogu regionalnih razvojnih agencija u ovom procesu.

Vera Veljanovski je pohvalila aktivnosti koje je EU PRO Plus organizovao za obuku korisnika
izabranih kroz javne pozive za unapređenje socijalnih usluga i OPP kojima je prisustvovala, i pitala je
o opštem utisku kapaciteta preduzeća koja su se prijavila za Javni poziv podrške preduzetništvu kao i
kako će taj kapacitet da se unapred kroz program.

Enis Ujkanović je dogovorio da su kapaciteti preduzeća su različiti, a sa uključivanjem uslužnih
delatnosti u grant šemu, broj visoko obrazovanih preduzetnika/ca se povećao, dok preduzeća koja
se bave proizvodnjom često imaju pomoć knjigovođa. Olakšavajuća okolnost je da je ovaj proces u
potpunosti administriran na srpskom jeziku, procedure su pojednostavljene a, zahvaljujući
Ministarstvu privrede obezbeđena je i tehnička podrška kroz regionalne razvojne agencije koja je, iz
iskustva sa prethodnih javnih poziva, veoma značajna. Tokom sprovođenja projekata, program
podržava korisnike sa najmanje dva člana tima koji prate sprovođenje svakog projekta i rade
kontrolu kvaliteta ključnih procesa i proizvoda. Ta podrška se nekada sastoji i od kontaktiranja
stranih dobavljača u njihovo ime kada postoji jezička barijera a sve u cilju prenošenja dobrih praksi u
slučaju naknadnog prijavljivanja i na druge slične programe.

V. Glasanje

Nakon glasanja članova UO usvojeno je sledeće:
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● Kvartalni izveštaj za period jul-septembar 2022. godine

● Rezultati Javnog poziva za nabavku opreme i uvođenje usluga za preduzetnike/ce, mikro i
mala preduzeća.

Sastanak je završen uz dogovor da se naredni sastanak Upravnog odbora održi u martu 2023. kako
bi se razmotrili rezultati Javnog poziva za projekte poslovne infrastrukture.

VI. Učesnici sastanka

UČESNICI UO

Ime Institucija/ Organizacija Funkcija

1 Luka Pivljanin Ministarstvo za evropske integracije Viši savetnik

2 Radoslav Zorić Ministarstvo za evropske integracije Spoljni savetnik

3 Ana Stanković Delegacija Evropske unije u Srbiji Projektni menadžer

4 Ivan Milivojević
Stalna konferencija gradova i
opština (SKGO)

Zamenik generalnog sekretara

5 Sandra Nedeljković Ministarstvo za javna ulaganja V.D. pomoćnik ministra

6 Katarina Obradović
Jovanović

Ministarstvo privrede Pomoćnica ministra

7 Miona Popović Majkić Ministarstvo privrede
Rukovodilac grupe za pripremu
projekata finansiranih iz sredstava EU

8 Vera Veljanovski
Ministarstvo za rad, zapošljavanjе,
boračka i socijalna pitanja

Šef Odseka za sprovođenje i praćenje
sprovođenja projekata finansirane iz
fondova EU i drugih izvora

9 Slavica Kujundžić
Ministarstvo za rad, zapošljavanjе,
boračka i socijalna pitanja

Samostalni savetnik - inspektor socijalne
zaštite Odeljenja za socijalnu zaštitu

10 Sanja Putnik
Ministarstvo državne uprave i
lokalne samouprave

Pomoćnica ministra, Sektor za
međunarodnu saradnju

11 Maja Močić
Ministarstvo građevinarstva,
saobraćaja i infrastrukture

Kabinet državnog sekretara

12 Aleksandar Radovnović Ministarstvo omladine i turizma Samostalni saradnik

13 Marko Vujačić UNOPS Šef programa

14 Olivera Kostić UNOPS - EU PRO Plus Menadžerka programa

15 Enis Ujkanović UNOPS - EU PRO Plus
Menadžer sektora za mala i srednja
preduzeća

16 Milica Korać UNOPS - EU PRO Plus Saradnica za mala i srednja preduzeća

17 Ivana Popović UNOPS - EU PRO Plus Menadžerka za komunikacije

18 Marija Radulović UNOPS - EU PRO Plus Saradnica za komunikacije

19 Viktor Veljović UNOPS - EU PRO Plus
Menadžer sektora za razvijanje
kapaciteta
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20 Biljana Kerić UNOPS - EU PRO Plus Saradnica za socijalnu koheziju

21 Dragana Novaković UNOPS - EU PRO Plus Menadžerka sektora za infrastrukturu

SPISAK NAJČEŠĆIH SKRAĆENICA
DEU Delegacija Evropske unije

EU Evropska unija

EPP EU PRO Plus

ITI Integralne teritorijalne investicije

ISTD Integrani održivi teritorijalni razvoj

LSU Lokalna samouprava

MP Ministarstvo privrede

MEI Ministarstvo za evropske integracije

MDULS Ministarstvo državne uprave i lokalne samouprave

MGSI Ministarstvo građevine, saobraćaja i infrastrukture

MJU Ministarstvo za javna ulaganja

MOT Ministarstvo omladine i turizma

MSP Mala i srednja preduzeća

RAS Razvojna agencija Srbije

RRA Regionalne razvojne agencije

RSJP Republički sekretarijat za javne politike

SUD Održivi urbani razvoj

UO Upravni odbor

SKGO Stalna konferencija gradova i opština

TD Tehnička dokumentacija

UNOPS Kancelarija Ujedinjenih nacija za projektne usluge
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